

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN**

**DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

**DARIPADA : Y.B. TUAN AHMAD MARZUKI BIN SHAARY  
(BACHOK)**

**PERTANYAAN : LISAN**

**TARIKH : 26.11.2015**

**Y.B. TUAN AHMAD MARZUKI BIN SHAARY [ BACHOK ]** minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan apakah tindakan yang diambil oleh Kerajaan apabila Gabenor Bank Negara menyebut bahawa kejatuhan nilai mata wang negara akibat daripada isu 1MDB. Nyatakan kesan ketara kepada rakyat akibat kejatuhan nilai mata wang negara bagi golongan miskin tegar, miskin, pertengahan dan kaya. Apakah usaha-usaha terkini Kerajaan dalam menguatkan nilai mata wang negara.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Penyusutan kadar pertukaran nilai ringgit sejak Akhir September 2014 bukanlah suatu kes terpencil dan ianya didorong terutamanya oleh faktor luaran. Dalam tempoh September 2014 hingga 20 November 2015, nilai ringgit menyusut sebanyak 23.6%, terutamanya didorong oleh aliran keluar portfolio. Mata wang serantau yang lain turut mengalami penyusutan nilai antara 3.7% sehingga 17.8% berbanding dolar AS dalam tempoh yang sama. Walau bagaimanapun, baru-baru ini, trend ini mula menunjukkan perubahan dan nilai ringgit menjadi kukuh sebanyak 3.8% bagi tempoh 1 Oktober sehingga 20 November 2015.

2. Antara faktor utama penyusutan nilai ringgit adalah disebabkan oleh jangkaan pelabur terhadap kemungkinan kadar faedah di AS dinaikkan. Ini telah menggalakkan minat pelabur terhadap pegangan aset dalam nilai dolar AS lantas menyebabkan aliran keluar daripada pasaran negara membangun pesat berkembang. Tambahan pula, kebimbangan pelabur terhadap pertumbuhan ekonomi serantau yang dicetuskan oleh prospek pertumbuhan lebih perlahan di China telah meningkatkan aktiviti penghindaran risiko oleh para pelabur di pasaran negara membangun

pesat berkembang serta menambah tekanan terhadap mata wang serantau. Mata wang negara pengekспорт komoditi, termasuk Malaysia, turut menerima kesan daripada kejatuhan ketara harga minyak dunia. Dalam tempoh 1 September 2014 hingga 20 November 2015, mata wang negara pengekспорт komoditi seperti Australia, Brazil dan Rusia menyusut nilai sebanyak 17.2%, 34% dan 38.9%.

Tuan Yang di-Pertua,

3. Walaupun ketidaktentuan pasaran kewangan menjadi lebih ketara, keseluruhan proses pengantaraan dalam sistem perbankan tidak terganggu. Kedudukan kewangan bank kekal kukuh dan aktiviti pembiayaan terus berkembang. Contohnya, pada bulan Ogos 2015, pinjaman sistem perbankan terkumpul meningkat 10.2% pada asas tahunan, disokong oleh peningkatan pinjaman perniagaan (11.5% pada asas tahunan) dan pertumbuhan pinjaman isi rumah (8.3% pada asas tahunan). Dari segi sektor luaran, imbangan akaun semasa dijangka terus dalam lebihan. Imbangan dagangan sejak Januari hingga Ogos 2015 mencatatkan lebihan RM54 bilion sementara untuk tempoh yang sama

bagi tahun 2014 mencatatkan RM52 bilion. Ini menunjukkan imbangan dagangan negara terus berada pada paras lebihan.

4. Walau bagaimanapun, penyusutan nilai yang lebih besar dan berpanjangan mungkin memberikan kesan negatif terhadap ekonomi, terutamanya jika penyusutan ini menyebabkan sentimen isi rumah, perniagaan dan pelabur terjejas dengan ketara, yang mungkin mengakibatkan pengurangan ketara dalam aktiviti penggunaan dan pelaburan. Selain itu, meskipun ekonomi global dijangka terus berkembang pada kadar yang sederhana, pertumbuhan Malaysia mungkin menerima kesannya sekiranya pertumbuhan global menjadi lebih lemah daripada jangkaan.

5. Dalam menguruskan pergerakan harian ringgit, Kerajaan sentiasa memantau secara terperinci jumlah dan jenis aliran keluar oleh pemastautin dan juga bukan pemastautin. Pada masa yang sama, Kerajaan juga berusaha mengurangkan kesan aliran keluar ke atas nilai ringgit. Ini termasuk melaksanakan langkah-langkah yang menggalakkan syarikat berkaitan Kerajaan untuk membawa balik hasil eksport dalam

mata wang asing. Syarikat berkaitan Kerajaan juga dikehendaki mendapatkan kebenaran terlebih dahulu daripada Kementerian Kewangan untuk membuat pelaburan di luar negara. Usaha-usaha yang dilaksanakan untuk membangunkan pasaran pertukaran asing dalam negeri turut membantu syarikat-syarikat tempatan dalam menguruskan dedahan mereka terhadap ketidakstabilan mata wang asing dan risiko yang berkaitan.

6. Dalam menghadapi ketidakpastian ekonomi dunia, langkah-langkah berikut telah dilaksanakan oleh Kerajaan untuk membina daya tahan kedudukan ekonomi negara, antaranya:

a. Ekonomi telah ditransformasikan menjadi lebih pelbagai, berdaya saing dan pergantungan kepada sektor komoditi telah dikurangkan. Sektor komoditi kini hanya menyumbang sebanyak 18% kepada KDNK Malaysia.

b. Bank Negara Malaysia, Suruhanjaya Sekuriti dan agensi-agensi lain juga telah melaksanakan inisiatif-inisiatif untuk membangunkan pasaran modal. Pasaran bon tempatan, contohnya, telah berkembang kepada

95.3% daripada KDNK pada suku kedua 2015 berbanding 73.3% daripada KDNK pada tahun 2000. Pasaran bon Malaysia juga kini merupakan antara pasaran bon terbesar di rantau Asia, selepas Korea dan Jepun. Melalui pasaran bon dalam mata wang tempatan yang aktif ini, ia telah membantu memastikan risiko dedahan terhadap pergerakan mata wang berada pada tahap yang minimum. Sebagai contoh, hutang Kerajaan dalam nilai mata wang asing adalah hanya sebanyak RM18.8 bilion atau 3% daripada jumlah keseluruhan hutangnya.

c. Usaha yang berterusan untuk mengembangkan pasaran bon dalam mata wang tempatan, telah turut membantu syarikat-syarikat dalam menguruskan dedahan mereka terhadap turun naik mata wang asing dan risiko yang berkaitan. Ini telah mempelbagaikan sumber pembiayaan bagi ekonomi dan mengurangkan pergantungan kepada sektor perbankan.

d. Pengumpulan rizab sejak tempoh pasca-Krisis Kewangan Global merupakan sebahagian daripada usaha Bank Negara Malaysia untuk membina penampan kerana jangkaan wujudnya tempoh tekanan. Penampan ini memainkan peranan penting dalam mengimbangi turun naik

berlebihan kadar pertukaran pada tempoh kebalikan modal pada masa ini. Penampan ini adalah lebih daripada lapan kali jumlah import, melebihi kelaziman antarabangsa iaitu tiga bulan.

Tuan Yang di-Pertua,

7. Bagi masyarakat umum, khususnya golongan yang mudah terjejas, kesan penyusutan nilai ringgit akan menyebabkan peningkatan harga barang terutamanya bagi barang yang diimport seperti susu tepung dan barang makanan lain. Kerajaan peka dengan masalah yang dihadapi oleh rakyat, justeru giat melaksanakan pelbagai inisiatif bagi meringankan beban kos sara hidup rakyat, terutamanya golongan berpendapatan rendah dan mudah terjejas. Sehubungan ini, Kerajaan telah mengambil beberapa langkah bersepadu seperti diumumkan dalam Bajet 2016 oleh YAB Perdana Menteri Menteri pada 23 Oktober 2015. Antaranya:

- a. Memperluaskan barangan kadar sifar GST kepada semua jenis ubat, makanan terpilih dan susu bayi;
- b. Pelepasan GST bagi pengimportan barangan terpilih;

- c. Meningkatkan bantuan rakyat 1Malaysia (BR1M);
- d. Bagi menambah pendapatan boleh guna kumpulan M40, kerajaan telah menaikkan had pelepasan cukai dan memperkenalkan pelepasan cukai baharu seperti pelepasan cukai terkumpul baharu sebanyak **RM1,500** untuk ibu dan **RM1,500** untuk bapa bagi meringankan kos saraan anak yang menyara ibu-bapa dengan syarat ibu dan bapa masing-masing tidak berpendapatan melebihi RM2,000 sebulan dan berumur 60 tahun ke atas.
- e. Bantuan persekolahan kepada semua pelajar sekolah rendah dan menengah dari kalangan isi rumah berpendapatan RM3,000 ke bawah dan pemberian baucar buku kepada semua pelajar warganegara Malaysia di IPTA dan IPTS;
- f. Meningkatkan gaji minimum;
- g. Memperkenalkan satu kenaikan gaji dan pemberian khas kepada kakitangan kerajaan;
- h. Menyediakan rumah mampu milik seperti Rumah Mesra Rakyat dan Perumahan Rakyat 1Malaysia (PR1MA); dan
- i. Meningkatkan taraf hidup isi rumah B40 melalui pelbagai kemudahan pembiayaan.



Tuan Yang di-Pertua,

Dengan pelbagai langkah strategik yang dinyatakan di atas, saya yakin mata wang negara akan kembali stabil dan kebajikan rakyat terpelihara.